
17

Prečo ste sa rozhodli pre plemeno,
ktoré chováte?

Nadšencom psíkov a kynológie som od det-
stva. Keď som mala 10 rokov, prehovorila som
rodičov a dovolili mi priniesť si domov prvého
psíka. Bol to kríženec malého vzrastu bielo-
čiernej farby. To bol začiatok psíkov v na-
šej/mojej domácnosti. Keďže ma na začiatku
veľmi zaujímal výcvik, ako ďalším štvornohým
členom rodiny bola suka nemeckého ovčiaka.
Na cvičáku som spoznala briarda. Úplne ma
očaril svojou povahou, temperamentom a bláz-
nivým správaním. V našej domácnosti postup-
ne pribúdali briardi, až som v roku 1989
odchovala svoj prvý vrh briardov. Mala som
veľké šťastie, pretože mi bol schválený názov
chovateľskej stanice taký, aký som si želala -
KASITERIT, čo bolo meno suky, na ktorej som
založila svoj chov. Postupom rokov som
odchovala mnoho vrhov briardov. Som hrdá na
to, že jedince z môjho chovu sa hrdia titulmi
Svetový víťaz, Európsky víťaz, Klubový víťaz,
Klubový šampión (udelený na základe získania
3x Klubový víťaz), Interšampión, šampióni
mnohých zemí a taktiež mnohé najvyššie
juniorské ocenenia, vrátane Svetového víťaza
mladých. Počas vystavovania na výstavách
som neustále pokukovala na plemeno, ktoré
mi bolo nesmierne sympatické. Uchvacovalo
ma svojou nesmierne priateľskou až bláznivou
povahou, neutíchajúcim temperamentom a
prekrásnym elegantným zjavom. Bola to
BEARDED COLLIE. Po kúpe rodinného domu
som sa rozhodla, že je čas splniť si sen, a tak
som si priviezla domov prekrásne šteniatko,
čierno-bielu suku bearded collie (ďalej už len
beardie) z najúspešnejšej slovenskej cho-
vateľskej stanice - DEA-DRO. Jej meno je Dea-
Dro KASITERIT MONA. Jej chovateľka, pani
Deana Zelinová, ma veľmi milo prekvapila, keď
mi oznámila, že jej dala toto meno. A keďže sa
volá rovnako ako zakladateľka môjho chovu
briardov, aj ona dostala rovnaké „domáce“
meno ako jej predchodkyňa - Terezka. Terezka
do bodky splnila moje očakávania nielen po
exteriérovej, ale hlavne po povahovej stránke.
Je to temperamentné chlpaté klbko s veľkým
láskavým srdcom, priateľská a milujúca ľudí.

Svojou úspešnou účasťou
na výstavách mi vždy robila
radosť a na jej úspechy som
mimoriadne hrdá - Interšam-
pión, Klubový šampión, šam-
pión mnohých zemí, Klubový
víťaz mnohých zemí. Stala sa
zakladateľkou chovu BEAR-
DIE v mojej chovateľskej
stanici.

Aký bol minulý rok?
Myslím, že veľmi úspešný.

Moja sučka beardie - „Hap-
py“, ktorú som si priviezla z
renomovanej chovateľskej
stanice FIRSTPRIZEBEARS
z Belgicka, si hneď na prvej
výstave v januári a, vlastne, na svojej prvej výs-
tave vôbec (ak nevezmem do úvahy predvede-
nie na Klubovej výstave v triede šteniat) vybo-
jovala CAJC a druhé miesto v súťaži o najkraj-
šiu mladú suku výstavy na NV v Olomouci.
Týždeň na to som sa tešila opäť. Happy získala
na MV Trenčín svoj prvý CACIB vo veku 15
mesiacov a týždeň, a Terezkin syn Marco Polo
- „Snoopy“ získal najvyššie možné ocenenie -

Best in show. Naša účasť na výstavách v roku
2007 pokračovala získavaním najvyšších oce-
není. MARCO POLO bol na mnohých výs-
tavách Klubový víťaz, CACIB, BOB, víťaz FCI
skupiny, ukončil mnohé národné šampionáty,
klubové šampionáty a bol mu priznaný titul
Interšampión. HAPPY (oficiálne Firstprize-
bears Dallas) získala mnoho CACIB, BOB, res.
BOG, národné šampionáty, klubový šampión a
bol jej priznaný titul Interšampión. JOE (ofi-
ciálne Dea-Dro Look It’s Me), polobrat
Terezky, ktorý je doma šéfom „smečky“
beardie, v ničom za nimi nezaostával, a taktiež
získal viackrát CACIB, BOB, dokončil národné
šampionáty, klubové šampionáty a bol mu priz-
naný titul Interšampión. Terezka a Joe sa stali
v apríli rodičmi nášho „Z“ vrhu beardie. Maličký
„Macko“ (oficiálne Zappa Kasiterit) mal svoju
výstavnú premiéru na Žitnoostrovskej výstave v
Povode - BIS PUPPY. Macík exceloval na
dvoch bratislavských výstavách, kde v sobotu
získal Res. BIS PUPPY a v nedeľu BIS PUPPY.
Za mimoriadne úspešnú výstavu tohto roka
však považujem špeciálnu výstavu českého
BC klubu, ktorá sa konala v auguste v Žam-
berku. Naše úspechy boli excelentné - Macík

opäť „hviezdil“ a domov si odnášal titul BIS
PUPPY, Snoopy získal v triede otvorenej vo
veľmi silnej konkurencii titul CAC, Joe zabojo-
val a výsledkom toho bol titul víťaza špeciálnej
výstavy a BOB. Čo ma však nesmierne tešilo,
bolo, že Happy našim chlapcom vynikajúco
sekundovala, a taktiež sa nenechala zahanbiť -
víťazka špeciálnej výstavy! Z tejto výstavy som
odchádzala domov nielen šťastná, ale aj veľmi
hrdá na moje „beardie deti“. Naša účasť na
Európskej výstave v Zagrebe len potvrdila našu
kvalitu - Snoopy výborný 3, Joe a Happy obaja
výborní v skutočnej tvrdej konkurencii prekrás-
nych beardie.

Naši briardi nezaostávali a spolu s beardie si
domov veľakrát odnášali tituly najvyššie, Ixi (ofi-
ciálne Angel Shaggy Kasiterit) získal mnoho
CACIB, BOB a BOG a bol mu priznaný titul
Interšampión.

Čo prajem slovenskej kynológii do
nového roka?

Hlavne veľmi veľa chovateľských, výstavných
ale aj športových úspechov. Aby sa naša
kynológia aj naďalej vo svete prezentovala len
tým najlepším a najkrajším čo má - prekrásny-
mi exteriérovo a výkonnostne úspešnými jedin-
cami. Vystavovateľom vždy šťastnú cestu,
dobrú ruku pri výbere budúcich kvalitných jed-
incov a športovým kynológom veľa, veľa úspe-
chov na skúškach a súťažiach.
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